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Protokół Nr 4/2023 

z posiedzenia Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska, 

które odbyło się w dniu 19 kwietnia 2023 roku o godzinie 16:00  

w Nowym Ratuszu przy ulicy Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku 

w sali nr 003 

 

        W posiedzeniu uczestniczyło siedmiu członków Komisji Edukacji  

według załączonej listy obecności, która stanowi załącznik  

do protokołu. 

Pan Andrzej Kowalczys Przewodniczący Komisji otworzył posiedzenie  

komisji i stwierdził quorum. Poinformował, że projekt porządku został 

przesłany do radnych drogą elektroniczną. 

Przewodniczący Komisji poinformował członków komisji również,  

że po sporządzeniu porządku  do Komisji wpłynęło pismo z Wydziału 

Budżetu Miasta i Podatków Urzędu Miejskiego w Gdańsku dotyczące 

zdjęcia  z porządku posiedzenia komisji punktu 2 dotyczącego:  

Projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę  

w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta 

Gdańska – druk nr 1671. 

Nie ma zmian w zakresie działania Komisji Edukacji. 

 

Przewodniczący poinformował również, iż po sporządzeniu porządku 

posiedzenia został skierowany do komisji   dodatkowo projekt uchwały 

RMG w sprawie nadania imienia Przedszkolu nr 75 w Gdańsku – druk 

nr 1669 i zaproponował wprowadzenie  do punktu 2. 

W związku z powyższym Przewodniczący zaproponował następujący 

porządek posiedzenia:  
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1. Opiniowanie sprawozdania rocznego z wykonania Budżetu 

Miasta Gdańska za 2022 rok – w zakresie działania Komisji 

Edukacji RMG. 

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  

2. Opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie nadania imienia 

Przedszkolu nr 75 w Gdańsku – druk nr 1669. 

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 

3. Opiniowanie  projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

utworzenia jednostki budżetowej „Gdańskiego Centrum Usług 

Wspólnych” poprzez połączenie  Centrum Obsługi Placówek 

Oświatowych Nr 1 w Gdańsku i Zespołu Ekonomiczno – 

Administracyjnego Szkół w Gdańsku oraz nadania jej statutu – 

druk nr 1632.  

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

4. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

ustalenia  stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy 

obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, 

uczniów oraz rodziców do szkół i placówek oświatowych  

w Gminie Miasta Gdańska – druk nr 1635. 

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

5. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 

ustalenia  na rok szkolny  2023/2024 planu sieci publicznych szkół 

ponadpodstawowych oraz  szkół specjalnych na terenie Gminy 

Miasta Gdańska – druk nr 1636.  

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

6. Przedstawienie informacji dotyczącej sytuacji dzieci z Ukrainy  

w placówkach oświatowych w Gdańsku. 

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska  

7. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
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Porządek posiedzenia Komisji został przyjęty 7 głosami „za” -   

jednogłośnie. 

 

PUNKT 1 

Opiniowanie sprawozdania rocznego z wykonania Budżetu Miasta 

Gdańska  

za 2022 rok – w zakresie działania Komisji Edukacji RMG. 

Pani Agnieszka Trojanowska Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta  

i Podatków Urzędu Miejskiego w Gdańsku 

 

Wykonanie budżetu w roku 2022: 

- dochody 101,2% planu, w tym: 

- dochody bieżące 101,4% planu 

Dochody majątkowe 98,1% planu 

- wydatki 91,6% planu, w tym: 

-wydatki bieżące 96,0% planu 

- - wydatki majątkowe 71,1% planu 

- deficyt budżetowy wyniósł 88 178 256zł 

 

Pan Grzegorz Kryger Dyrektor Wydziału Edukacji Urzędu Miejskiego  

w Gdańsku 

Największą pozycją w wydatkach są wynagrodzenia i pochodne 

pracowników pedagogicznych i niepedagogicznych. Dodatkowe 

wydatki, które są znaczące jeżeli chodzi o gdańską oświatę, to wydatki 

związane z energią i bieżącym utrzymaniem jednostek oświatowych,  

w tym zakup środków czystości różnego rodzaju. 

 Jeżeli chodzi o wydatki to następną największą pozycją w budżecie 

edukacyjnym są dotacje dla placówek nie samorządowych, zarówno 

publicznych  

jak i niepublicznych, Największe źródła dochodów subwencje i dotacje 

przedszkolne, na poziomie 54-55%. Jako miasto sięgamy  
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też po różnego rodzaju źródła zewnętrzne, jeżeli chodzi o dochody.  

Są to zarówno programy rządowe jak i programy unijne m.in.: 

- posiłek w domu i w szkole 

- aktyna tablica 

-dostępna szkoła  

 

Głosów w dyskusji nie było. 

OPINIA KOMISJI: 

Komisja po wysłuchaniu wyjaśnień złożonych przez Przedstawicieli 

Prezydenta Miasta Gdańska  4 głosami „za”, przy 3 wstrzymujących  

się - pozytywnie zaopiniowała  roczne sprawozdanie  z wykonania 

Budżetu Miasta Gdańska za 2022 rok – w zakresie działania Komisji 

Edukacji RMG. 

 

PUNKT 2  

Opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie nadania imienia 

Przedszkolu nr 75 w Gdańsku – druk nr 1669. 

Pan Grzegorz Kryger Dyrektor Wydziału Edukacji Urzędu Miejskiego  

w Gdańsku 

Pierwsza próba  nadania imienia przedszkolu nr 75 miała miejsce  

w 2006 roku. Rozpisano konkurs na nazwę placówki i wybór ówczesnej  

Rady Rodziców padł na „Przedszkole pod tęczą”. 

W grudniu 2022 roku powrócił pomysł formalnego nadania imienia 

przedszkolu. Ponownie rozpisano konkurs dla dzieci i rodziców  

i ponownie większość głosów padła  na „Przedszkole pod tęczą”. 

Jest to nazwa, która od lat jest przekazywana wśród rodzin dzieci 

uczęszczających do przedszkola  i całej społeczności. Dodatkowo po 

niedawnym remoncie  przedszkole pozyskało nową elewację, na której 

pojawiły się kolory tęczy  w obramowaniach okien. 

Dzięki kolorowym akcentom nazwa doskonale wkomponowuje  

się w wygląd budynku. 
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Głosów w dyskusji nie było. 

OPINIA KOMISJI: 

Komisja po zapoznaniu się z treścią projektu uchwały i wysłuchaniu 

wyjaśnień złożonych przez Przedstawiciela Prezydenta Miasta 

Gdańska  

– 7 głosami „za” jednogłośnie - pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

        

PUNKT 3 

Opiniowanie  projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

utworzenia jednostki budżetowej „Gdańskiego Centrum Usług 

Wspólnych” poprzez połączenie  Centrum Obsługi Placówek 

Oświatowych Nr 1 w Gdańsku i Zespołu Ekonomiczno – 

Administracyjnego Szkół w Gdańsku oraz nadania jej statutu – druk nr 

1632. 

Pan Grzegorz Szczuka Dyrektor Gdańskiego Centrum Usług Wspólnych 

W związku z koniecznością dostosowania  Statutu Gdańskiego 

Centrum Usług Wspólnych do zmieniających się polskich   

i europejskich przepisów i regulacji  treść załącznika nr 1 do uchwały  

z dnia 25 sierpnia 2016 roku w sprawie utworzenia jednostki 

budżetowej  „Gdańskiego Centrum Usług Wspólnych” poprzez 

połączenie  Centrum Obsługi Placówek Oświatowych Nr 1 i Zespołu 

Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Gdańsku oraz nadania  

jej statutu.  

Zmiany zostały opisane szczegółowo w projekcie uchwały. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 
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OPINIA KOMISJI: 

Komisja po zapoznaniu się z treścią projektu uchwały  

i wysłuchaniu wyjaśnień złożonych przez Przedstawiciela Prezydenta 

Miasta Gdańska – 7 głosami „za” jednogłośnie - pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

  

PUNKT 4 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

ustalenia  stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej  

przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, 

uczniów oraz rodziców do szkół i placówek oświatowych w Gminie 

Miasta Gdańska – druk nr 1635. 

Pan Grzegorz Kryger Dyrektor Wydziału Edukacji Urzędu Miejskiego  

w Gdańsku 

W związku ze zmianą rozporządzenia Ministra Infrastruktury,  

która weszła w życie  od dnia  17 stycznia 2023 roku Rada Miasta 

Gdańska uchwałą z dnia 9 lutego 2023 roku, dostosowała stawki  

do nowego rozporządzenia. 

Przyjęcie stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej  

przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży  

i uczniów oraz rodziców do szkół i placówek oświatowych w Gminie 

Miasta Gdańska  tylko dla samochodów osobowych  o pojemności 

skokowej silnika  do 900cm3 wynikało z faktu,  iż brak było wniosków 

rodziców o dowożenie w Gdańsku  niepełnosprawnego dziecka 

motocyklem lub motorowerem.   

 

Głosów w dyskusji nie było. 
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OPINIA KOMISJI: 

Komisja po zapoznaniu się z treścią projektu uchwały  

i wysłuchaniu wyjaśnień złożonych przez Przedstawiciela Prezydenta 

Miasta Gdańska – 7 głosami „za” jednogłośnie - pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

PUNKT 5 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 

ustalenia  na rok szkolny  2023/2024 planu sieci publicznych szkół 

ponadpodstawowych oraz  szkół specjalnych na terenie Gminy Miasta 

Gdańska – druk nr 1636.  

Pan Grzegorz Kryger Dyrektor Wydziału Edukacji Urzędu Miejskiego  

w Gdańsku 

Plan sieci publicznych szkół,  zgodnie z ustawą jest ustalany przez radę 

powiatu, tak aby umożliwić dzieciom i młodzieży  zamieszkujący  

na obszarze powiatu realizację obowiązku szkolnego lub obowiązku 

nauki. 

W projekcie uwzględniono szkoły podstawowe sportowe i mistrzostwa 

sportowego, które wymagają specjalnej organizacji pracy,  

a ich prowadzenie należy do zadań powiatu. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

OPINIA KOMISJI: 

Komisja po zapoznaniu się z treścią projektu uchwały  

i wysłuchaniu wyjaśnień złożonych przez Przedstawiciela Prezydenta 

Miasta Gdańska – 7 głosami „za” jednogłośnie - pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

 

 

 

 



8 
 

PUNKT 6 

Przedstawienie informacji dotyczącej sytuacji dzieci z Ukrainy  

w placówkach oświatowych w Gdańsku. 

Pan Grzegorz Kryger Dyrektor Wydziału Edukacji Urzędu Miejskiego  

w Gdańsku 

Przez ostatnie miesiące, niewiele się w tej sytuacji zmienia. 

Bardzo dobrze wypracowaliśmy sobie w ciągu tego roku wszelkie 

procedury. 

Bardzo często już dzisiaj w sposób naturalny przygotowujemy wiele 

informacji, chociażby w dwóch językach, dostosowanych również  

dla uczniów z Ukrainy. Przygotowujemy również informacje związane 

z ważnymi wydarzeniami takie jak na przykład rekrutacja. 

 

Pan Krystian Kłos Członek Komisji 

W związku z tym, iż na dzień dzisiejszy sytuacja jest stabilna,  

to proponuję  aby ten punkt nie był wprowadzany  do kolejnych 

porządków posiedzeń Komisji Edukacji. Jeżeli będzie się działo  

coś niepokojącego, to prosimy Pana Dyrektora o informację.   

 

Głosów w dyskusji nie było.    

 

PUNKT 7  

Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

 

1. Komisja ustaliła, iż  w czerwcu posiedzenie Komisji odbędzie  

się w Zespole Szkół Specjalnych nr 1 przy ulicy Stefana Batorego 

26  

w Gdańsku.  

2. Na wniosek radnych Komisja Edukacji podjęła uchwałę  

o następującej treści: 
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Uchwała Nr 2/2023 

Komisji  Edukacji Rady Miasta Gdańska 

z dnia 19 kwietnia 2023 roku  

w sprawie ustalenia zdalnego trybu obradowania 

1. Na podstawie art. 15 zzx ust. 2 ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o 

szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych 

oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (Dz. U. z 2021 r. poz. 2095, 

ze zm.) uchwala się, co następuje:  

2.  § 1. Komisja Edukacji postanawia obradować w trybie zdalnym,  

z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość w dniu 24 

maja 2023 roku, w okresie obowiązywania stanu zagrożenia 

epidemicznego albo stanu epidemii.   

3. § 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  

3. 

Pan Krystian Kłos Członek Komisji 

Pojawiła się informacja, że Pani Dyrektor  IX Liceum 

Ogólnokształcącego zrezygnowała z pełnienia funkcji. Jak obecnie 

wygląda sytuacja w tej szkole? 

Pan Grzegorz Kryger Dyrektor Wydziału Edukacji Urzędu Miejskiego  

w Gdańsku 

Przekazywałem też informacje na posiedzeniu Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji RMG. Cała sytuacja, o której mówimy jest dużo 

szersza.  

My też poza innymi działaniami kontrolnymi, podjęliśmy też pracę  

z Radą Pedagogiczną i pracownikami administracji, przeprowadziliśmy 

badania ankietowe. W między czasie odbyły się również spotkania  

z Panią Prezydent Moniką Chabior.  
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Pani Dyrektor już wtedy deklarowała  na tych spotkaniach, że biorąc 

pod uwagę dobro placówki, taką decyzję o rezygnacji z funkcji 

podejmie z dniem 31 sierpnia 2023 roku. 

Tłumaczyłem też pracownikom, że nie będziemy podejmowali żadnych 

rewolucyjnych działań.  

Jako organ prowadzący oczywiście przeprowadzimy zgodnie  

z przepisami na to stanowisko konkurs. 

Pan Wojciech Błaszkowski Członek Komisji 

Chciałbym pogratulować wydziałowi za bardzo rozważne decyzję,  

a nie radykalne i gwałtowne. 

4. 

Pan Andrzej Kowalczys Przewodniczący Komisji  

Do Komisji Edukacji  zostały skierowane pisma, które zostały przesłane 

Członkom Komisji drogą elektroniczną : 

- Dyrektora  ZSO nr 8 przy ul. Meissnera 9 w Gdańsku w sprawie 

modernizacji oświetlenia  na korytarzach i salach lekcyjnych w ZSO nr 

8 w Gdańsku.- pismo zostało skierowane  do Pani Moniki Chabior 

Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska, z prośbą o ustosunkowanie 

się do pisma 

- Pismo Zarządu Oddziału ZNP w Gdańsku dotyczące sytuacji   

w Zespole Szkół Specjalnych  nr 2 w Gdańsku. 

W/w pismo będzie rozpatrywane przez Komisję Skarg, Wniosków  

i Petycji RMG na posiedzeniu w maju 2023 roku.  
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Nie było więcej spraw wniesionych, wolnych wniosków, 

korespondencji. 

Pan Andrzej Kowalczys podziękował za uczestnictwo w posiedzeniu 

komisji i zamknął obrady. 

 

Przewodniczący 

Komisji Edukacji 

 

/-/ Andrzej Kowalczys 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 
Protokołowała: 

Irena Dondziak 

Biuro Rady Miasta Gdańska   

  

 

 


